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Protokół  Nr XXVI/17 

z  XXVI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 31 maja 2017 r. w godzinach od 12.00 do 16.00 w 

sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

 

Adn. 1 

 XXVI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 

P.Tadeusza Synorackiego, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów wsi i wszystkich 

zaproszonych gości. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na dzisiejszej sesji na 15 radnych obecnych 

jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i 

podejmowania uchwał.  

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XXVI sesji Rady Gminy, jaki radni i 

goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Do przedstawionego Porządku obrad 

zgłosił wniosek Wójt Gminy o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 15 lat lokalu 

użytkowego znajdującego się w budynku nr 18 w Podlesiu Kościelnym wraz z udziałem w 

gruncie. 

Przewodnicząca Rady wniosek Wójta poddała pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem do 

Porządku obrad dodatkowego projektu uchwały. 

Innych zmian do Porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad XXVI sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XXVI sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
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4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami 

pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 
2016 roku. 

      11. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2016 rok. 

      12. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2016 oraz  

             sprawozdania finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego: 

 12.1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  

              przedłożonym przez Wójta Gminy Mieścisko sprawozdaniu z wykonania budżetu  

              Gminy Mieścisko za rok 2016 wraz z informacją  o stanie mienia i objaśnieniami, 

 12.2. przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu  

               budżetu Gminy za rok 2016 oraz wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  

               Wójtowi Gminy, 

 12.3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

                o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mieścisko o udzielenie Wójtowi Gminy  

                Mieścisko absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2016, 

 12.4. rozpatrzenie przez Radę Gminy sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok  2016. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  finansowego wraz ze  

       sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu  

       wykonania budżetu za 2016 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  

      Wągrowieckiemu. 

        16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2017 rok. 

        17. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIII/144/16 Rady Gminy Mieścisko  

              z dnia 14 grudnia  2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

              Gminy Mieścisko na lata 2017-2025. 

        18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w  

              budynku mieszkalnym Nr 13 w Nieświastowicach, obręb geodezyjny Nieświastowice. 

        19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości    
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              zabudowanej w Budziejewie. 

        20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym  

              na okres 15 lat lokalu użytkowego znajdującego się w budynku nr 18 w Podlesiu Kościelnym  

              wraz z udziałem w gruncie. 

        21.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

        22.  Wolne głosy i wnioski. 

        23.   Zakończenie 

Po uchwaleniu Porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady poinformowała, że przewiduje się przyjazd 

na dzisiejszą sesję Prezes Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego – P.Barbarę 

Czachura stąd prośba aby jej udzielić głosu. Jej obecność związana jest z XX-leciem istnienia w roku 

bieżącym Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego. P.Prezes chciałaby z tej okazji 

osobiście złożyć podziękowanie za dotychczasową współpracę. 

 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do wglądu 

w biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym postawiła wniosek o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy 

bez odczytywania. 

 

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 

- radny Rodzewicz: 

1) „na placu przed Posterunkiem Policji dziury zostały zasypane, ale tak samo wypadałoby zasypać ten 

dojazd do oczyszczalni, gdzie obrywa się asfalt i dojazd do DINO, tam też są miejsca gdzie ten asfalt 

obrywa, samochody gdy się mijają zjeżdżają na bok. Są takie koleiny i dziury, że jeszcze pół roku to z 

tego asfaltu połowa zostanie; 

2) „na ul.Zacisze w stronę P.Kasperka były dziury 20 cm teraz są 2 razy po metrze. Jadąc do Banku jest 

asfalt wyrwany na 1,5 m, luźno kostki leżą”; 

- radna Chelwing: 

1) „kilka miesięcy temu prosiłam P.Wójta aby skontaktować się z właścicielem działki, która przylega 

do działki P.Ryszarda Sadłowskiego w Popowie Kościelnym. Ten właściciel działki jest w Poznaniu i w 

ogóle o tę działkę nie dba i tam rosną wysokie chwasty. Czy coś w tej sprawie wiadomo ?” 

2) radna prosiła aby wyrównać drogi dojazdowe na nowym osiedlu domków jednorodzinnych w 

Popowie Kościelnym; 

- radny Górski  – na jakim etapie jest sprawa oznakowania Osiedla Michałowskiego i kiedy to będzie 

zrealizowane ? 
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- radny Hoffmann – zabrał głos w sprawie rolników z jego rejonu. Głównie chodzi o drogę Budziejewko-

Nieświastowice. Tam niektórzy rolnicy są obrażeni, że gmina chce nałożyć na rzekomego winowajcę 

uszkodzenia drogi jakąś karę 30.000 zł. Niektórzy rolnicy twierdzą, że ta droga powinna być zamknięta. 

Wiem, że sprawa jest w Sądzie. Rolnicy twierdzą, że jeżeli nie ma tam żadnego zakazu to można po niej 

jeździć”; 

- radna Oelke – prosiła o interwencję i ponaglenie w Energetyce w sprawie słupa energetycznego przy 

posesji P.Krygier i P.Jaskulski w Gołaszewie. Stwarza on zagrożenie i jest obawa żeby nie runął na 

budynek; 

- radna Kapczyńska – zapytała czy jest możliwość zmuszenia Poczty Polskiej – Filia w Mieścisku do 

uporządkowania ich nieruchomości. Chodzi głównie o ogród, który przylega do Poczty”; 

W kwestii ostatniego zapytania głos zabrał Kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej – P.Tadeusz 

Synoracki informując, że od Poczty Polskiej otrzymał ZAZ pismo z zapytaniem o cenę na wykaszanie. 

Dzisiaj ZAZ wykasza koło teren Poczty w Wągrowcu. Na wykoszenie przy Poczcie musi mieć ich zgodę”; 

- Wójt – zwrócił uwagę aby też wykosić koło  Poczty w Popowie Kościelnym; 

- radny Wojtyszyn: 

1) zwrócił uwagę, że na pisma skierowane do Zakładu Energetycznego na ul.Łąkowej linia napowietrzna 

została zastąpiona przewodami izolowanymi. Dzięki temu nie będzie już w czasie wichury zwarć i 

wyłączeń prądu; 

2) czy coś słychać w sprawie dodatkowych lamp, które jeszcze nie zostały zamontowane ? 

3) poinformował, że w opracowaniu jest dokumentacja na budowę chodnika do Wieli którego budowa 

jest zaplanowana w przyszłym roku; 

 

Adn.6 - zapytania sołtysów 

- Witucki Marian – sołtys sołectwa Sarbia: 

1) chodzi o połatanie dziur (uzgodniłem to z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg) na drodze od 

skrzyżowania z drogą na Popowo do Sarbii; 

2) „dzisiaj miałem spotkanie z pracownikami wywożącymi śmieci. Prosiłem aby zabrali jeden kubeł 240 

l, który jest przy sklepie. Kubła nie zabrali tłumacząc, że jak będą przedsiębiorcy zabierani to wtedy 

zabiorą. To jest jeden kubeł. Licząc koszty przejazdu w obydwie strony to na pewno będą większe jak 

cena tego jednego kubła. Teraz dojdzie do tego, że kubeł jest przepełniony, nie wiadomo kiedy firma 

odbierze i śmieci w końcu znajdą się w rowie przy drodze gminnej i drodze powiatowej”; 

- Starosta Elwira – sołtys sołectwa Popowo Kościelne 

1) prosiła o wykoszenie w Popowie Kościelnym koło Poczty, koło transformatora; 

2) prosiła Zakład Aktywności Zawodowej o wykoszenie za dwa tygodnie krótko przed Bożym Ciałem  w 

miejscach gdzie idzie procesja koło P.Owczarzaka, gdzie rosną świerki; 

- Bagrowska Anita – sołtys sołectwa Gołaszewo: 

1) w uzupełnieniu do interpelacji radnej dodała, że w Gołaszewie jest jeszcze jeden słup przy posesji 

48, który jest pęknięty; 
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2) P.sołtys podziękowała w imieniu mieszkańców za połatanie dziur na drodze do Gołaszewa; 

- Sadłowska Maria – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie: 

1) „do Popowa jest powykaszane, a do Podlesia Wysokiego już nie dojechali. W lesie jest bardzo 

zarośnięte i trzebaby to wykosić”; 

2) prosiła o równiarkę bo zrobiły się dość duże dziury na drodze w kierunku do P.Elżbiety Napierały i 

ciężko przejechać; 

3) „rolnicy z Podlesia i ze Sarbii jadą do Łosińca nie tą droga co przebiega z Podlesia i prosto na Łosiniec 

tylko muszą dojechać do Sarbii i tam są straszne dziury , że nie można przejechać. Rolnicy to zgłaszają 

(droga do Łosińca koło cmentarza).Tam trzebaby wyrównać i połatać dziury”; 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 

- łatanie dziur – „jest to w trakcie. Został podjęta decyzja żeby robić raz a porządnie. Tak zrobiono drogę 

do Gołaszewa i Ruda-Rożkowo”; 

- kubły – „my nie dzielimy, że dzisiaj odbierają od przedsiębiorców a jutro od osób prywatnych. Tym 

bardziej, że to są śmieci nietoksyczne. Zainterweniujemy co z tym zrobić. Kwota wyszczególniona w 

przetargu jest jedna. Myślę, że to jest ich koszt”; 

- koszenie przy drogach powiatowych – „zostało już rozpoczęte przez nasz MIKOROL. Najpierw kosi 

przy drodze Ruda-Rożkowo, potem będą drogi boczne”; 

- równiarka – „przygotowujemy harmonogram jazd. Jest nowy pracownik w Urzędzie Gminy od dróg, 

który dostał polecenie żeby jak równiarka będzie we wsi zadzwonił do sołtysa”; 

- w sprawie drogi do Łosińca koło cmentarza – „porozmawiam z Nadleśnictwem bo są tam działki leśne, 

a to co jest gminy postaramy się doprowadzić do stanu używalności”; 

 

Adn. 7 

 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację ze swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elzbieta Kapczyńska złożyła informację ze swojej działalności 

w okresie międzysesyjnym: 

- 24 marca br. – udział w spotkaniu w Zakładzie Aktywności Zawodowej w Gołaszewie z okazji 

„Narodowego Dnia Życia”; 

- 25-27 marca br. – udział w delegacji gminy Mieścisko w partnerskiej gminie Ustronie Morskie w celu 

ustalenia planu współpracy na 2017 rok; 

- 28 marca br. : 
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1) udział w spotkaniu z dziećmi w Przedszkolu „Leśne Ludki” i czytanie bajki w ramach akcji „Cała Polska 

czyta dzieciom”; 

2) udział w zebraniu sprawozdawczym Zarządu Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im.Jana Pawła II; 

- 1 kwietnia br. – uroczystość z okazji X-lecia istnienia chóru „KANON”; 

- 2 kwietnia br. – udział w Gali „Głosu Wągrowieckiego” w czasie której P.Hannie i Sjefowi Vosen została 

wręczona statuetka „Most Przyjaźni”; 

- 12 kwietnia br. – udział w śniadaniu wielkanocnym z pracownikami Zakładu Aktywności Zawodowej 

w Gołaszewie; 

- 20 kwietnia br. – gratulacje dla właściciela firmy „Przemko” z okazji 20-lecia istnienia; 

- 8 maja br. – złożenie życzeń z okazji Dnia Bibliotekarza pracownikom Biblioteki w Mieścisku; 

- 10 maja br. – wspólnie ze Starostą Wągrowieckim i Wójtem Gminy złożenie gratulacji P.Janowi 

Wojtyszyn za zdobycie Wawrzyna Pracy Organicznej za całokształt działalności społecznej przyznanej 

przez kapitułę Unii Wielkopolan; 

- 17 maja br. – udział w rozmowach nt. współpracy w gminie Smołdzino i Mielno oraz w Słupskiej Strefie 

Ekonomicznej; 

- 18-19 maja br. – udział w Targach „Więcej światła” w Kołobrzegu; 

- 22 maja br. – udział w obchodach XX-lecia Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego 

podczas którego P.Ludwik Dereziński – Prezes Gminnego Koła SSWW otrzymał medal okolicznościowy 

i podziękowanie od Zarządu Stowarzyszenia za wkład pracy w rozwój Stowarzyszenia; 

- 24 maja br. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; 

- 25-29 maja br. – przebywała w naszej gminie 27-osobowa delegacja i partnerskiej gminy Retiers – 

Francja w związku 20-leciem podpisania umowy partnerskiej; 

Przewodnicząca Rady będąc przy głosie odczytała życzenia z okazji minionego Dnia Pracownika 

Samorządowego jakie napłynęły od Samorządu Uczniowskiego wraz z Dyrekcją Szkoły Podstawowej w 

Mieścisku, od Dyrekcji Przedszkola „Leśne Ludki” w Mieścisku oraz posłanki Janyski. 

Przewodnicząca Rady wspólnie z Wójtem Gminy jeszcze raz pogratulowali P.Janowi Wojtyszyn 

uzyskania statuetki Wawrzyn Pracy Organicznej oraz P.Ludwikowi Derezińskiemu z tytułu działania XX-

lecia Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego. 

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili informacje z pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu: 

Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 24 maja br. – wspólne posiedzenie Komisji , którego tematem było zaopiniowanie 
materiałów na dzisiejszą sesję; 
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2) 26 maja br. – tematem było „Zapoznanie Komisji z organizacją oświaty na terenie 
gminy Mieścisko od 1 września 2017 r. po wprowadzonej reformie oświaty; 

 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 28 marca br. – „Zapoznanie Komisji ze stanem obiektów zabytkowych na terenie gminy Mieścisko. 

Informacja na temat zabytków i ich zabezpieczenia” – Komisja wyjazdowa; 

- 10 kwietnia br. – „Zapoznanie Komisji z funkcjonowaniem punktu selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych (PSZOK) na terenie gminy Mieścisko oraz informacją dotyczącą gospodarki odpadami w 

roku 2017” – posiedzenie wyjazdowe; 

-   24 maja br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady w celu zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja odbyła 5 posiedzeń: 

- 29 marca br. – „Kontrola wpływów z podatków i opłat lokalnych za rok 2016, w tym wielkość 

zastosowanych ulg, umorzeń, zwolnień. Stan zaległości podatkowych”; 

- 18 kwietnia br. – „Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2016”; 

- 19 kwietnia br. – „Przygotowanie opinii i wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy”; 

- 4 maja br. – „Zapoznanie Komisji z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy:; 

- 24 maja br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia: 

- 31 marca br. – wspólne posiedzenie z Komisją Przestrzegania Prawa Rady Gminy, którego tematem 

było: 

1) „Zapoznanie Komisji z realizacją przedsięwzięć zaplanowanych przez sołectwa gminy w ramach 

funduszu sołeckiego w 2016 roku”; 

2) „Zapoznanie Komisji z informacją na temat realizacji budżetu przez organizacje pozarządowe w 2016 

roku w zakresie środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań gminy”; 

- 27 kwietnia br. – „Zapoznanie Komisji ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2016”. 

Podczas posiedzenia Komisja zapoznała się ze złożonymi wnioskami na dofinansowanie ze środków 

zewnętrznych. 

- 24 maja br. – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 

Adn. 10 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi oraz 

z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 roku przedstawił Wójt 

Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
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(Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi 

stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

  Adn. 11  

Ocenę zasobów pomocy społecznej dla Gminy Mieścisko za 2016 rok przedstawiła Kierownik Ośrodka 

Pomocy Społecznej – P.Grażyna Witucka. 

Przewodnicząca Rady podziękowała w imieniu Rady Kierownikowi OPS i całemu zespołowi Ośrodka za 

dotychczasową pracę. 

(Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu). 

Adn. 12 

Adn.12 – Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2016 oraz sprawozdania 

finansowego wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie Samarzewskiej. 

Skarbnik Gminy przedstawiła z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy za rok 2016, jak również przedstawiła najważniejsze dokonania inwestycyjne gminy. 

(Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

stanowią Załączniki Nr 6 i 7 do protokołu). 

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy omówiła sprawozdanie finansowe (bilans)  

z wykonania budżetu Gminy Mieścisko w rozbiciu na aktywa i pasywa na dzień 31 grudnia  

2016 r.  

(Sprawozdanie finansowe (bilans) na dzień 31 grudnia 2016 r. stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu). 

Adn. 12.1.  

Skarbnik Gminy następnie przedstawiła opinię składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu o  sprawozdaniu wykonaniu budżetu Gminy za rok 2016, która jest opinią pozytywną. 

(Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2016 

stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu) 

Adn. 12.2. 

 Działając zgodnie z procedurą absolutoryjną Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – P.Agnieszka 

Oelke przedstawiła opinię Komisji o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2016, a Przewodniczący Komisji 

– P.Marian Witucki odczytał uchwałę Komisji  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

(Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy oraz uchwała Komisji o udzielenie 

absolutorium stanowią Załączniki Nr 10 i 11 do protokołu 

Adn. 12.3.  

Z kolei Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, która jest opinią pozytywną. 

(Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu). 
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Adn. 12.4.  

W oparciu o przedłożone materiały, dokładną analizę sprawozdań na wspólnym posiedzeniu Komisji w 

dniu 24 maja br. i wyrażone opinie Komisji Rewizyjnej i Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2016 rok. 

W dyskusji głos zabrali: 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na dochody gminy, w tym dochody własne z majątku gminy. 

Przypomniał, że na dochody z majątku gminy składają się: dochody ze sprzedaży, z wynajmu, dzierżawy 

i dewidendy. W nawiązaniu do dochodów odniósł się do spółki AQUANET w której gmina ma znikome 

udziały. Radny odniósł się do dopłat gminy do m3 wody i m3 ścieków. Przez cały czas tych dopłat to 

uzbierało się prawie 3 mln zł .Jeśli chodzi o rok 2016 to dopłaty gminy do tych dużych użytkowników 

to jest w granicach około 200 tys.zł. Zdaniem radnego z punktu widzenia budżetu gminy dopłaty do 

wody i ścieków to są utracone dochody. 

Gdyby to była nasza spółka, te pieniądze mogłyby być skierowane na jej działalność. Radny ponowił 

swoją dezaprobatę do wejścia w spółkę z AQUANET-em gdyż to gminę za drogo kosztuje. Dopłaty 

gminy do dopłaty z pieniędzy podatników, tylko z drugiej strony. 

Do wypowiedzi radnego ustosunkował się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński prostując, że 3 mln zł 

nie zostały wpompowane w inną spółkę tylko w naszą.Za przystąpieniem do spółki Rada Gminy podjęła 

uchwałę większością głosów. Nasza dopłata do wody i ścieków w 2016 roku wyniosła 881.000 zł, a 

spółka zapłaciła gminie 414.000 zł. W 2016 roku spółka zapłaciła 265.000 zł podatku od nieruchomości, 

od środków transportowych, w przypadku zakładu budżetowego  nie byłoby wpływów z podatków. W 

roku 2016 spółka zrobiła z pieniędzy, które zebrała wiele remontów i modernizacji. Dlatego uważam, 

że spółka po tych 3 latach działa dobrze i rozwija się. Jeśli będziecie państwo uważali żeby wyjść ze 

spółki to uruchomimy procedurę. 

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa -  Regionalna Izba Obrachunkowa szczegółowo 

analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2016 i wydała opinię pozytywną, tego 

samego dokonała Komisja Rewizyjna Rady Gminy. Nasza Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu również zapoznała się z wykonaniem budżetu i nie wniosła uwag do jego realizacji. Komisja 

Rolnictwa wykonanie budżetu za rok 2016 opiniuje pozytywnie; 

- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wnioskował aby nie wybiegać lata wstecz kiedy 

w tym punkcie jest rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2016.Tak jak było wcześniej 

odczytane opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna, opinia RIO o wniosku Komisji też jest pozytywna 

wobec tego Komisja Rewizyjna wnioskuje o absolutorium; 

- radny Górski – „wszystkie opinie zostały szczegółowo przedstawione, zarówno RIO jak i Komisji 

Rewizyjnej. Myślę, że dla nas bardzo ważne są oprócz informacji finansowej są sprawy związane z 

działalnością na rzecz gminy, co przez cały rok obserwowaliśmy. Oceniając działania P.Wójta w tym 

zakresie: biorąc pod uwagę ograniczone możliwości finansowe gdzie udało się wykonać w 2016 roku 

modernizację oświetlenia ulicznego, kilka wyremontowanych odcinków dróg i zrealizować 

najpotrzebniejsze rzeczy oraz biorąc pod uwagę czas oczekiwania poszczególnych mieszkańców na 

realizację ich wniosków uważam, że te działania były racjonalne zgodne z potrzebami mieszkańców. 

- radna Oelke – zdaniem radnej na przykładzie m.Gołaszewo okres oczekiwania mieszkańców a 

realizacja inwestycji nie do końca były kompatybilne; 
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- radna Chelwing – jej zdaniem w minionym roku zostało zrobione tyle na ile starczyło środków 

finansowych. Zostało zrobione to co było pilne. Radna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu gminy 

za rok 2016. 

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa Rady Gminy – ocenia wykonanie budżetu 

Gminy za rok 2016 pozytywnie. 

- radna Kapczyńska – również oceniła pozytywnie działania Wójta w minionym roku. Uważa, że 

najpotrzebniejsze zadania zostały wykonane. 

- radny Wojtyszyn – „budżet został wykonany zgodnie z przepisami. Również jest zdania, że chciałoby 

się więcej ale robi się tyle na ile starczy środków. Zawsze planujemy pewne zadania, ale do końca nie 

wiemy  ile dostaniemy środków z zewnątrz, np. na drogi”; 

Adn. 13 

W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016 rok 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy za 2016 rok, który następnie 

poddała pod głosowanie. 

Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za 2016 rok stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu). 

Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium, który następnie poddała pod głosowanie. 

Na 15 radnych obecnych na sesji  uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok 

stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium dziękując za pracę w roku 

2016, życząc  dalszej, dobrej, wspólnej pracy z Radą dla zaspokojenia potrzeb wszystkich mieszkańców. 

Z kolei  Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję gości w osobach Starosty Wągrowieckiego 

– P.Tomasza Kranca i Prezesa Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego – P.Barbarę 

Czachura. 

Na wstępie głos zabrała Prezes P.Barbara Czachura, która przedstawiła cel dzisiejszej wizyty związany 

z obchodami w roku bieżącym XX-lecia działalności Stowarzyszenia Sołtysów Województwa 

Wielkopolskiego. Z tego miejsca wspólnie z P.Ludwikiem Derezińskim – długoletnim członkiem 

Stowarzyszenia chciała podziękować P.Staroście, P.Wojtowi Gminy, Radzie Gminy i jej Przewodniczącej 

Rady za długoletnią współpracę. W tym miejscu wskazanym osobom zostały wręczone pisemne 

podziękowania oraz róże. 

Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutową przerwę w obradach sesji. 

Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji (radny Staroń opuścił sesję) uchwałą została przyjęta jednogłośnie i 

stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 
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Adn16. - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Mieścisko na 2017 rok. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – P.Teresa  Samarzewska, która poinformowała, że do projektu uchwały 

przedstawionego na wspólnych komisjach Wójt na dzisiejszej sesji wnosi autopoprawkę, w wyniku 

której zwiększa się dochody budżetu o kwotę  6.968,00 zł: 

- w dziale 630 – Transport  o kwotę 4.120,00 zł z tytułu otrzymanych środków z Gminy Retiers we 

Francji z okazji XX-lecia podpisania umowy partnerskiej. Środki te przeznacza się na zakup 

defibrylatora. 

- w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę  2.848,00zł z tytułu 

planowanej do otrzymania dotacji z gminy Skoki z przeznaczeniem na zwrot kosztów dowozu 2 osób 

niepełnosprawnych do pracy w Zakładzie Aktywności Zawodowej; 

W wyniku zmian zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 419.848,00 zł, w tym w działach: 

- dział 600 – Transport i łączność – w kwocie 400.000 zł z przeznaczeniem na remont dróg na terenie 

gminy Mieścisko; 

- dział 750 – Administracja publiczna – w kwocie 10.000 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

odwodnienia budynku Urzędu Gminy; 

- dział 851 – Ochrona zdrowia – w kwocie 7.000 zł z przeznaczeniem na zakup defibrylatora; 

- dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej w kwocie 2.848 zł z przeznaczeniem na 

zwrot kosztów dowozu 2 osób niepełnosprawnych z gminy Skoki do ZAZ w Gołaszewie; 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z 

autopoprawką pod głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji (radny Staroń opuścił sesję) uchwała w głosowaniu została podjęta 

jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

Adn.17 -  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIII/144/16 Rady Gminy Mieścisko  

z dnia 14 grudnia  2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 

na lata 2017-2025. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany WPF dostosowuje się do projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy wraz z autopoprawką. 

- zwiększa się dochody ogółem o kwotę  77.016,40 zł 

- zwiększa się wydatki ogółem o kwotę  489.896,40 zł 

- zwiększa się kwotę wolnych środków o kwotę  412.880 zł 

- zmienia się Załącznik Nr 2 tj. Wykaz przedsięwzięć do WPF, w którym wprowadza się następujące 

wydatki bieżące: „Opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie 

Gminy Mieścisko” – łączne nakłady finansowe 81.000 zł, okres realizacji 2017-2018; 

- rezygnuje się na dzień dzisiejszy z realizacji zadania pn.”Budowa budynku sali sportowej z częścią 

dydaktyczną” z uwagi na brak możliwości sfinansowania; 

- zmniejsza się  wartość realizacji projektu pn.”Opracowanie programu rewitalizacji dla Gminy 

Mieścisko na lata 2017-2023” o kwotę 19.629,71 zł z uwagi na wykreślenie niektórych zadań podanych 

przez gminę; 

- zmniejszono wartość zadania inwestycyjnego pn.”Budowa nawierzchni asfaltowej na drogach 

dojazdowych do pól” o kwotę  33.750 zł z uwagi na otrzymane mniejsze dofinansowanie niż 

zaplanowano w budżecie; 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji (radni Staroń i Serafiński opuścili sesję)  uchwała w głosowaniu została 

podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 17 do protokołu. 
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Adn. 18 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w  

budynku mieszkalnym Nr 13 w Nieświastowicach, obręb geodezyjny Nieświastowice. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

Adn. 19 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości    

zabudowanej w Budziejewie 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

 

Adn. 20 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 

bezprzetargowym  

na okres 15 lat lokalu użytkowego znajdującego się w budynku nr 18 w Podlesiu Kościelnym  

wraz z udziałem w gruncie. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 19 do protokołu. 

 

Adn.21  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński 

 

- dojazd do oczyszczalni – ‘ta droga będzie robiona’; 

- dziury na ul.Zacisze – „będą naprawione”; 

- działka za P.Sadłowskim – „skontaktujemy się z właścicielem w celu uporządkowania”; 

- równiarka –„będzie jeździła”; 

- oznakowanie – „jest zamówione”; 

- droga zgłoszona przez radnego Hoffmanna – „droga została zniszczona, były koleiny i została 

zamknięta. Wystąpiłem do Policji o ustalenie sprawcy, który został ustalony. Aktualnie sprawa jest w 

Sądzie”; 

- 2 słupy w Gołaszewie – „zainterweniujemy w Energetyce”; 

 

  Adn. 22 -   Wolne głosy i wnioski 

 

- radny Rodzewicz – zawnioskował aby po informacji z działalności Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady 

była możliwość zadawania pytań; 

- P.Sadłowska – sołtys Podlesia Wysokiego – „z funduszu sołeckiego przekazaliśmy środki na tłuczeń a 

nie słyszałam nic o drodze do Podlesia Wysokiego w kierunku P.Napierały ? 

- w odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że w roku bieżącym Marszałek Województwa zdecydował, że 

zaplanowana w ramach rekultywacji w gminie całkowita długość dróg t.j 1,2 km będzie wykonana w  

całości w Zbietce, a nie jak wcześniej było zaplanowane w kawałkach w kilku miejscowościach; 

- radny Wojtyszyn – zapytał o grunt w Jaworówku gdzie miała być fotowoltaika ? 

- w odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że grunt nadal leży odłogiem. Procedowana jest farma fotowoltaiczna. 
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  Adn. 23.   Zakończenie 

 

W związku z wyczerpaniem zapytań i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 

podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XXVI sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

 

  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 

 

 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 

 Gminy 

  /Wiesława Kujawa/   /Elżbieta Kapczyńska/ 
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